

國立屏東科技大學觀賞魚科技及水生動物健康國際學位專班 博士學位候選人資格考核實施細則

106.11.01 觀賞魚專班 106-1 第 3 次事務會議通過

107.06.28 觀賞魚專班 106-2 第 3 次事務會議修正通過

- 一、「國立屏東科技大學觀賞魚科技及水生動物健康國際學位專班(以下簡稱本專班)博士學位候選人資格考核實施細則(以下簡稱本細則)」係依據「國立屏東科技大學博士學位候選人資格考核實施辦法」訂定之。
- 二、組織資格考核委員會，應依下列規定辦理：
 - 1.由指導教授延請副教授(含)以上資格之委員五至九人(含指導教授)組成資格考核委員會，校外委員至少三名。
 - 2.本校兼任教師或退休教師得為校外委員。
資格考核委員或指導教授與研究生具有配偶、三親等以內之血親或姻親關係之一者，應自行迴避。
- 三、資格考核每學期辦理一次，學生於註冊後即可向本專班提出申請，並於申請日起至下學期開學前舉行。
學生修畢 4 學期(含)且符合本專班規定必修學分(不含博士論文學分)與專業選修學分後始得開始申請資格考核。
- 四、申請資格考核學生應提交論文計畫書，並由資格考核委員會選定以筆試或口試方式進行。由委員合議及經個別投票，獲出席委員三分之二之核可，始為通過。
第一次資格考核未通過者可於半年後再提出申請，以一次為限。
- 五、資格考核應於入學後四年內(含)完成，在職生得延長一至二年。未於期限內通過者，由本專班簽請校方予以退學。
學生須通過博士資格考核，始可修讀博士論文之課程。
資格考核應填寫記錄及資格考核審查意見，詳實記錄考核委員對該生建議之應修讀課程和論文研究方向等，各項文件應於二週內交本專班存查並彙集成績送交教務處註冊組，以備學位論文考試申請、執行之審核。
- 六、本細則之規定適用於 107 學年度起入學之研究生。
- 七、本細則經事務會議通過後，報請學校核備後公告實施，修正時亦同。

National Pingtung University of Science and Technology
International Degree Program in Ornamental Fish Technology and Aquatic Animal
Health

Implementation Rules for the Qualification Examination of Doctoral Candidates

1. National Pingtung University of Science and Technology, International Degree Program in Ornamental Fish Technology and Aquatic Animal Health (hence referred to as special class). Doctoral Candidate Qualification Examination Implementation Rules (hence referred to as these rules) are based on the National Pingtung University of Science and Technology Ph.D. "Implementation Measures for Qualification Examination of Doctoral Candidates" is stipulated.
2. The following guidelines must be followed when setting up a qualification evaluation committee:
 1. The qualification evaluation committee must include five to nine members (including the supervisor), all of whom must be associate professors or above, and at least three of whom must be from outside the school.
 2. Members of the external committee may be part-time or retired school employees. Members of the qualification examination committee or supervisors who are related to graduate students in the third degree by blood, marriage, or spouse shall resign on their own.
3. Every semester, the qualification exam is given once. After registering, students can apply for the special class, which will run from the application date until the start of the following semester. Only after completing 4 semesters (inclusive) and having earned the necessary credits, excluding doctoral thesis credits and major elective credits, as defined in the special class, students can apply for the qualification examination.
4. Students who are interested in taking the qualification examination should submit a thesis proposal. The qualification examination committee will choose which students to invite for the written or oral examination. It must receive the consent of two-thirds of the in-attendance members after discussion and individual vote. Those who do not pass the initial qualification examination are only permitted to reapply once, six months later.
5. Within four years (inclusive) of enrollment, the qualification examination must be

passed; in-service students may extend this time period by one to two years. The special class will sign a request to ask the school to withdraw those who don't pass within the allotted period. Before enrolling in doctorate dissertation courses, students must pass the doctoral qualification examination.

The qualification assessment should complete the records, record the qualifications assessment review opinions, and document the courses and thesis research paths the student was advised to take by the qualifications assessment committee. Within two weeks, all paperwork must be turned in to the special class for review. The results will be gathered and forwarded to the Office of Academic Affairs. The registration team is responsible for reviewing the application and implementation of dissertation examinations.

6. The provisions of these detailed rules are applicable to graduate students enrolled in the 107 academic year.
7. The proceedings of the meeting will approve the specific rules, which will then be reported to the school for approval and advertised for implementation. For amendments, the same holds true.